
Předčtenáři
Školka v knihovně? Jistě! Kniha je totiž 
úžasná věc, která dokáže ožít v rukou 
každého, kdo má otevřené oči a zvídavé 
otázky. A přesně takoví čtenáři jsou Včeličky 
a Lvíčci z naší mateřské školy.

Od tohoto školního roku se knihovna LŠ 
pravidelně mění jednou měsíčně v místo, 
kde se školkové děti seznamují s krásou knih 
a knihovnou. Společně si povídáme o čtení 
(Kdo ti čte před spaním?), o příbězích (Jaký 
příběh se ti líbí? Proč?) a sdílíme si navzájem 
to, co jsme zajímavého našli v knihách (Jaký 
obrázek tě v knize nejvíc zaujal a proč?). 
Hrajeme i knižní „pexesa“ či „domina“, kde 
zkoumáme např. vizuální podobnosti knih: co 
mohou mít společného dinosaurus na obálce 
knihy č. 1 a princezna na obálce č. 2? Jen 
pro představu uveďme pár odpovědí: jsou 
zelení (dinosaurus je jasný, ale princezna 
má zelené šaty), oběma jsou vidět zuby…  
apod. A je potěšitelné, že se již od první 
společně strávené návštěvy děti nevracejí 
k otázkám typu „Smí se v knihovně hodně 
hlasitě mluvit?“ či „Můžeme dát knihy úplně 
kamkoliv, aby je paní knihovnice již nikdy 
nenašla?“  Zaujetí z knih by dětem mohl 
závidět nejeden dospělý! Díky všem, kteří 
za to „můžete“, tím, že doma s dětmi trávíte 
společný čas nad knihou…

Návštěva rabína 
Menachema Kalcheima 
a rebecin Malki
Naši školu navštívili dva hosté, kteří se 
pravidelně vracejí a vždy jsou ve škole 
vítáni – rabín Meni Kalcheim se svou 
manželkou Malki. Meni mluvil se čtvrťáky, 
šesťáky, primány a terciány o překonávání 
traumat a resilienci, Malki zahrála ve školce 
a v 1. třídě dětem divadlo o plodech 
Izraele. Oba se sešli se zástupci školního 
parlamentu a s 9. třídou a studentům 
poděkovali za organizaci charitativní sbírky 
na terapeutické divadlo Malki Kalcheim.

Konference bez jména
Nejen studenti vyššího gymnázia, ale i žáci 
I. stupně si užili své setkání s experty. Na LŠ 
se uskutečnil již třetí ročník Bezejmenné 
konference, určené pro žáky 2.−5. třídy. 
Konferenci uspořádal a přednášející oslovil 
parlament 1. stupně. Žáci se mohli seznámit 
s tím, co obnáší práce lékaře, psychologa 
a stomatologa. Rovněž zjistili, co obnáší 
práce fotografa a dozvěděli se, jak mohou 

chránit životní prostředí. Svůj čas a nasazení 
dětem věnovali Kateřina Šichmanová, Eitan 
Brizman, Pavel Král, Jan Divecký a Ondřej 
Němec. Moc děkujeme.

In medias res
I letošní ročník studentské konference celý 
připravili sami studenti, a to od výběru 
přednášejících, přes přípravu propagačních 
materiálů a až po výrobu občerstvení. Naše 
pozvání přijali: Dana Drábová, Tomáš 
Rychlý, Monika Arenbergerová, Silvie 
Lauder, Milan Šteindler, Tereza Vohryzková, 
Lucie Lomová, Veronika Pourová, Michaela 
Marksová. Kromě našich studentů vyššího 
gymnázia, tercie a 9. třídy se zúčastnila 
i řada rodičů a absolventů.

Úspěchy našich žáků
Dori Knapp (7. třída ZŠ) se stal vítězem 
výtvarné soutěže Soví brko, kterou 
vyhlásily Lesy hl. m. Prahy. Dori získal 
1. místo v kategorii jednotlivec se svojí 
animací Dějiny sovího národa a má 
možnost podniknout s ornitology exkurzi 
za sovami na území Prahy. Gratulujeme! 
Vítězné video si můžete prohlédnout na 
www.youtube.com/watch?v=kTT0-Q9atoI.

V obvodním kole olympiády z českého 
jazyka se Amálka Strunecká (9. třída ZŠ) 
umístila na 3. místě a postupuje 
do krajského kola.

Naši studenti obsadili první dvě místa 
v mezinárodní virtuální soutěži Hackathon – 
Solving Climate Crisis Through Energy 
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Terciáni pomáhali při organizaci konference. Starali se o registraci účastníků, informování hostů i prodej občerstvení.

Efficiency. Celou soutěž vyhrál tým, jehož 
součástí byli studenti Berta Rathauská 
a Quido Maxou ze 4.G, na druhém místě se 
umístil tým s Ellou Fábry a Janem Hrabákem 
z 8.Z. Všichni naši studenti (8.Z, 9.Z, tercie, 
kvarta a kvinta) odvedli velký kus práce 
a skvěle reprezentovali naši školu.

Přijímací zkoušky
Na osmileté gymnázium Lauderových škol 
letos podalo přihlášku 103 zájemců.

Což celkem odpovídá průměru let 
2018−2022, kdy se k nám hlásilo vždy 
cca 75–80 uchazečů při možnosti podávat 
dvě přihlášky, tedy číslo přes stovku 
odpovídá třem přihláškám.

Jako první volbu nás má 55 % z uchazečů. 
Většina našich žáků 9. třídy se pečlivě 
připravuje na přijímací zkoušky na 4leté 
obory, část deváťáků byla již přijata 
na základě talentových zkoušek na umělecké 
obory středních škol.
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Eitan Brizman žáky I. stupně zaujal.


